
Jaarverslag 2023 stichting Dorpsraad Burgh-Haamstede. 

 

 

Organisatie: 

Per 1 januari 2023 trad onze voorzitter, Maarten van Strien, af en verliet ons bestuur. Hem komt 
veel lof toe. 

We begonnen als dorpsraad dus met 7 bestuursleden, waarvan 5 aangetreden in de openbare 
vergadering van september 2022. Een behoorlijk nieuw bestuur dus. De verschillende 
aandachtspunten werden begin januari verdeeld. In die maand werd 2 keer vergaderd, waarvan 1 
vergadering wat meer op de lange termijn gericht was. We kwamen met de volgende missie: 

“De dorpsraad Burgh-Haamstede bewaakt en stimuleert een dynamische en duurzame balans 
tussen leefbaarheid en levendigheid.” Alle activiteiten in 2023 ( en ook daarna) moeten in dit 
licht gezien worden. 

In 2023 hebben wij 11 keer vergaderd. Daarnaast vonden 2 hei-vergaderingen plaats, waarbij de 
nadruk lag op de langere termijn en in de tweede vergadering in november ook op zelf-evaluatie. 
Tevens uiteraard ook onze openbare vergadering met als spreker Ricardo de Winter namens de 
Gemeente over stand van zaken dorpsvisie. Ook vertegenwoordigers van Stichting Duinbehoud 
en BewuSD kwamen aan het woord. Deze vergadering werd traditioneel heel goed bezocht. 

De relatie met de Gemeente is in zijn algemeenheid goed te noemen. Met name de 
samenwerking inzake alle aspecten van de dorpsvisie verloopt prima. Echter een bron van grote 
zorg bij ons is de ongecontroleerde toename van het aantal bed-en breakfasts in de kernen 
Haamstede en Burgh. De Gemeente acteert naar onze mening  traag en schijnbaar 
ongeïnteresseerd in dezen. Deze toename bedreigt de leefbaarheid in de kernen. Wij hebben al 
vanaf april 2023 onze bezorgdheid kenbaar gemaakt en ingesproken in de commissievergadering 
van de gemeenteraad. Daar had men raadsbreed de nodige sympathie voor onze zienswijze, 
maar tot op heden is er geen resultaat en gaat de ontwikkeling gewoon door lijkt het. Wij zullen 
echter niet opgeven. 

In 2023 vond regelmatig gestructureerd overleg plaats met de Ondernemersvereniging Burgh-
Haamstede. Dit overleg was nuttig, constructief en aangenaam. Waar van belang trokken wij 
samen op. 

Wij brachten vier nieuwsbrieven uit in 2023, die goed ontvangen werden door onze bewoners. De 
website is sterk verbeterd in genoemd jaar en functioneert thans prima en wordt wekelijks 
bijgehouden. 

Hierna volgt per aandachtspunt de nadere verslaglegging van onze activiteiten in 2023. 

 

Mobiliteit: 

De Dorpsraad heeft deelgenomen aan de werkgroep van de gemeente die de  pilot 
Mobiliteitshub begeleidde. De pilot liep van  januari t/m september 2023. De bushaltes op de 
dorpsas (Noordstraat, Burghseweg en Hogeweg) zijn vervangen door een Hub aan de Kriekemeet 
en een instap- en uitstaplocatie bij Westenschouwen Dorp (Kraaijesteinweg nabij hoek 



Hogeweg). Doel was ervaring op te doen met het Hoogwaardig Openbaar Vervoersconcept dat 
de provincie Zeeland voor ogen staat bij de aanbesteding van de nieuwe Openbaar Vervoer-
concessie.  

De ervaringen met de nieuwe aanpak van het Openbaar Vervoer vallen nogal tegen. Veel mensen 
die langs de Dorpsas wonen zijn blij dat de bus niet meer over de Dorpsas rijdt. Minder trillingen 
en grote bussen op de weg. Veel mensen die van het Openbaar Vervoer gebruik maken, toeristen 
zowel als inwoners en werkenden van/in Burgh-Haamstede voelen zich gedupeerd omdat ze 
veel verder moeten lopen of fietsen om van en naar een bushalte (Hub) te komen.   

College van Burgemeester en Wethouders heeft overigens inmiddels besloten na afloop van de 
pilot de bus niet meer opnieuw over de Dorpsas te laten rijden, maar de huidige opzet met de 
Hubs aan de Kriekemeet en Westenschouwen Dorp zo te laten tot en met eind 2024. 

De Dorpsraad heeft in februari 2023 een zienswijze ingediend bij de Provincie Zeeland om haar 
zorgen te uiten over de nadelige gevolgen voor de busreizigers van de nieuwe opzet van de 
concessie voor het Openbaar Vervoer. 

De Provincie Zeeland vergaderde op 1 maart 2024 over de regionale mobiliteitsstrategie, het 
busvervoer en de pilot Burgh-Haamstede. De uitkomsten van het onderzoek naar de ervaringen 
met de pilot voor het nieuwe vervoersconcept van de provincie waren niet positief. De 
Dorpsraad Burgh-Haamstede en de Vereniging Westenschouwens Welvaren hebben brieven 
gestuurd en ingesproken in deze vergadering om te pleiten voor het behoud van tenminste 2 
bushaltes in Burgh-Haamstede: een in Haamstede/Kriekemeet en Westenschouwen-Dorp. Het 
liefst zien we ook nog een bushalte bij Burgh.  

Gedeputeerde Van der Maas heeft in die vergadering de toezegging gedaan dat er in ieder geval 2 
bushaltes van bus 133 blijven bestaan in Burgh-Haamstede en dat gekeken wordt of ook de halte 
in Renesse behouden kan blijven.  

 

Beleidsinformatie: 

De dorpsraad vindt het belangrijk op de hoogte te zijn en te blijven van (beleids)ontwikkelingen 
binnen en buiten de gemeentelijke organisatie die van invloed zijn op het woon- werk- en 
leefklimaat in Burgh-Haamstede. Daartoe volgen wij de gemeentelijke meldingen in de 
Wereldregio en het Gemeenteblad, maar ook de raads- en commissievergaderingen. Als wij dat 
nodig vinden binnen onze doelstelling evenwicht te bewaren tussen levendigheid en 
leefbaarheid binnen Burgh-Haamstede, reageren wij daarop door in overleg te gaan met de 
gemeente, bezwaar aan te tekenen tegen besluiten die naar onze mening op gespannen voet 
staan met wat bijvoorbeeld in de Dorpsvisie is afgesproken, in overleg te treden met andere 
belanghebbenden/organisaties om tot een gemeenschappelijk standpunt te komen en te 
participeren in workshops en dergelijke waarin nagedacht wordt over de vraag waar we met 
toerisme, natuur en welzijn naartoe moeten in Burgh-Haamstede.  

In 2023 heeft de Dorpsraad Burgh-Haamstede een notitie gestuurd aan de gemeenteraad om 
haar zorgen te uiten over de wildgroei aan B&B’s in de kernen Burgh en Haamstede. We hebben 
ingesproken bij de raadsvergadering van juni 2023 om ons standpunt daarover kenbaar te 
maken. De dorpsraad heeft bezwaar aangetekend tegen het verlenen van vergunningen voor het 
starten van B&B’s en pensions in de kernen. Tot nu toe zonder zichtbaar resultaat. De gemeente 



werkt wel aan een herziening van het recreatiebeleid waarbij strengere regels voor B&B’s in het 
vooruitzicht zijn gesteld. 

 

Werk- en gespreksgroepen: 

Algemeen: 

De dorpsraad heeft deelgenomen aan diverse werk- en gespreksgroepen. De belangrijkste 
daarvan zijn: 

Noordwelle conferentie. Tijdens deze conferentie is nagedacht over de toekomst van Schouwen-
Duiveland. De DR nam deel aan de werkgroep Cultuur. Als uitkomst is gekozen om de waarde 
van het eiland zichtbaar te maken midden een zgn. ECO-museum. Over de samenstelling en 
realisatie wordt momenteel nog gesproken; 

Burgerberaad Zorg Zeeland. Als eerste provincie heeft Zeeland haar burgers mee laten beslissen 
over de gewenste prioriteiten in de zorg. Dit heeft geresulteerd in een verdrag en een groot aantal 
aandachtspunten. Uitvloeisel van dit beraad is een klankbordgroep waarin wij ook participeren. 
Momenteel wordt o.a. deelgenomen in de werkgroepen ‘Woonzorg visie SD’ en ‘Verbetering 
ADRZ’ 

Tij van de Toekomst. In deze werkgroep wordt nagedacht over de strategische visie van de 
Gemeente SD tot 2040.  

Kunst en Cultuur Platform. In dit werkverband wordt nagedacht over de oprichting van een Kunst 
en Cultuur platform. Ook wordt meegedacht over de invulling van de Dorpsvisie en diverse 
activiteiten. 

 

Realiseren Dorpsvisie: 

In 2023 zijn de werkzaamheden vanuit de werk- en projectgroepen zoals in 2022 ingesteld 
gecontinueerd. Er is in dit jaar hard gewerkt. Zo zeer zelfs dat een aantal werkgroepen haar 
werkzaamheden inmiddels heeft afgerond en dat haar producten zijn vastgesteld door de 
Gemeenteraad. Per werkgroep kan de volgende status worden gemeld: 

Werkgroep 1: het Stedenbouwkundig- en het Beeldkwaliteitsplan zijn vastgesteld door de raad 
en dienen als basis voor de verdere uitwerking; 

Werkgroep 2: de plannen voor de Kloosterweg zijn nagenoeg gereed. De vooruitzichten zijn 
voorzichtig positief omdat er weinig kritiek verwacht wordt. Indien gestart mag worden in het 
najaar van 2024 is de verwachting dat in 2026 dit project afgerond kan worden; 

Werkgroep 3: na de discussies in deze werkgroep rondom de Kop van Haamstede heeft de 
output gediend als input voor de verplaatsing van de Market Plaza en de realisatie van het 
centrum van Haamstede en de Noordstraat. T.a.v. deze laatste kan worden opgemerkt dat er nog 
diverse discussies gaande zijn; 

Werkgroep 4: dit betrof de HUB. In 2023 is een pilot gestart en zijn diverse enquêtes gehouden 
over onderwerpen m.b.t. deze hub. Positief is dat de Gemeente oor heeft voor de zorgen vanuit 
het dorp. Zorgpunt is en blijft dat de regelingen rond om openbaar vervoer niet alleen lokaal 
bepaald worden maar dat ook landelijke en provinciale organisaties hun inbreng hebben; 



Werkgroep 5: dit betrof de woningbouw in het dorp. Twee van de genomineerde projecten zijn 
inmiddels qua inbreng van de werkgroep afgerond en worden in 2024 gerealiseerd. Voor 2 
andere projecten zijn de verwachtingen positief; 

Werkgroep 6: de werkgroep Geluksmomenten is reeds gestopt en de uitkomsten zijn verder 
uitgewerkt door de Gemeente met positief resultaat. Er is een plan en dit is mede m.b.t. de 
kinderen van Burgh-Haamstede tot stand gekomen. De verwachting is dat in mei 2024 de 
opening van de speeltuin plaats gaat vinden. 

Naast bovenstaande blijven wij uiteraard doorwerken. In 2024 worden weer 2 werkgroepen 
ingesteld. Dit betreft de uitwerking van de inprikker, een aansluiting tussen het dorp en de N57 
en de uitwerking van de Weststraat / Burghseweg. De inbreng van het dorp blijft essentieel dus 
wij hopen op voldoende deelname in de werkgroepen. 

 

Groenvoorziening en buitengebied: 

Binnen dit onderwerp zijn in 2023 en 2024 diverse taken uitgevoerd. Deze varieerden van het 
geven van advies en ondersteuning tot het zelf uitvoeren van diverse taken.  

In het kader van advies en ondersteuning was de Dorpsraad betrokken bij de verkeersveiligheid 
van de fietsoversteek bij de Zandweg/N57. Tijdens de gesprekken met o.a. Rijkswaterstaat en de 
Gemeente is het standpunt van de Dorpsraad naar voren gebracht. Ook is advies gegeven bij de 
realisatie van de Dorpsvisie. Dit advies varieerde van de beoordeling van de kastanjebomen in de 
Noordstraat tot het meedenken over de bestrating en de vormen van beplanting en sanering. 

De hands-on uitvoering bestond in 2023 uit het versnipperen en afvoeren van de kerstbomen, 
het verkennen en bestellen van de hanging baskets en het coördineren van het vullen en 
ophangen. In dit geval is vulling in 2024 wederom mogelijk omdat de voorzieningen daartoe zijn 
blijven zitten. Verder is gecoördineerd en meegewerkt i.h.k.v. het verfraaien van het dorp. 
Haamstede is in 2023 wat achtergebleven i.v.m. de vele werkzaamheden in de Noordstraat. Wel 
is aandacht besteed aan Westenschouwen, Nieuw Haamstede n Burgh. In Burgh zijn o.a. een 
bank geplaatst, zijn perenbomen geplant en zijn narcisbollen aangeschaft welke in 2024 in 
bakken in het dorp zullen worden geplaatst. 

 

Sociaal domein: 

In 2023 is een ontmoetingsavond georganiseerd voor verenigingen om elkaar te leren kennen en 
te bespreken op welke manier er meer bekendheid over hen onder de inwoners gerealiseerd kan 
worden.  

Dit heeft geresulteerd in een open dag van alle organisaties en verenigingen voor de inwoners in 
september. 

Tevens is de Wegwijzer op de website van de dorpsraad gerealiseerd, waarop alle organisaties en 
verengingen vermeld staan op het gebied van (ouderen) Zorg, Maatschappelijk Werk en Welzijn, 
SMWO, activiteiten dorpshuis de Schutse, Kinderopvang,  Jongeren, Spelen, Vrije Tijd, Kunst, 
Musea, Natuur, Muziek en Evenementen. 

Vertegenwoordigers van de dorpsraad hebben in het gemeentehuis nieuwe inwoners 
verwelkomd. 



Thuis in het Dorpshuis, de inloopochtenden voor inwoners om informatie of hulp voor diverse 
zaken, verloopt helaas moeizaam evenals Thuis in de Kern, een overleg tussen verschillende 
welzijn- en zorgorganisaties over zaken die gesignaleerd worden in Burgh Haamstede. 

Er is overleg geweest over de gedenkplaatjes op de overgang van de Rotonde bij 
Westenschouwen om deze een betere plek te geven. Dit wordt meegenomen als de uitvoering 
van de dorpsvisie in Westenschouwen gaat plaats vinden. 

Het Tafelen voor ouderen in het dorpshuis de Schutse blijkt lastig te realiseren. Molenberg heeft 
het initiatief genomen in de winterperiode op iedere donderdag onder de kop “zullen we samen 
tafelen?” iets soortgelijks te organiseren. 

Ten slotte: 

In 2024 gaan wij door met het ingezette beleid. De ontwikkelingen in de Dorpsvisie volgen wij 
scherp, we maken er immers onderdeel van uit. Maar er is meer dan de Dorpsvisie: Wij zijn er om 
in ons dorp het dynamische en duurzame evenwicht te bewaken tussen leefbaarheid en 
levendigheid, onze kerntaak. Zoals u heeft kunnen lezen in het voorgaande heeft ieder 
bestuurslid in dat kader zijn/haar eigen aandachtspunten.  Wij hopen ook in 2024 en daarna 
hiermee door te gaan. 

 

De financiële verantwoording van de Dorpsraad Burgh-Haamstede is in een apart document 
vastgelegd. 

 

Bestuur Dorpsraad Burgh-Haamstede, juni 2024. 

 

 

 

 

 

 


